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NOTIFICATION
The following notification is being circulated in accordance with Article 10.6

	1.
	Member to Agreement notifying:  Japan 

If applicable, name of local government involved (Article 3.2 and 7.2):   

	2.
	Agency responsible:  Ministry of Economy, Trade and Industry; Ministry of Health, Labour and Welfare; Ministry of the Environment

Name and address (including telephone and fax numbers, email and website addresses, if available) of agency or authority designated to handle comments regarding the notification shall be indicated if different from above:   

	3.
	Notified under Article 2.9.2 [ X ], 2.10.1 [   ], 5.6.2 [   ], 5.7.1 [   ], other:  

	4.
	Products covered (HS or CCCN where applicable, otherwise national tariff heading. ICS numbers may be provided in addition, where applicable):  The following chemical substances:
1. Perfluorooctane sulfonic acid  (PFOS) and its salts;
2. Perfluorooctane sulfonyl fluoride ( PFOSF);
3. Pentachlorobenzene;
4. Alpha hexachlorocyclohexane;
5. Beta hexachlorocyclohexane;
6. Lindane (Gamma-hexachlorocyclohexane);
7. Chlordecone;
8. Hexabromobiphenyl;
9. Tetrabromodiphenyl ether;
10. Pentabromodiphenyl ether;
11. Hexabromodiphenyl ether;
12.  Heptabromodiphenyl ether. 

The following products in which PFOS and its salts, Tetrabromodiphenyl ether or Pentabromodiphenyl ether is used:
< PFOS and its salts >
1. Aviation hydraulic fluids;
2. Treating agent for yarn;
3. Etching agents for compound metals and semiconductors (excluding high-frequency compound semiconductors);
4. Metal plating;
5. Anti-Reflective coating for semiconductors;
6. Abrasive compound for industrial use;
7. Fire-fighting foam and fire extinguishers;
8. Insecticide and insect baits for ants;
9. Printing paper. 

< Tetrabromodiphenyl ether and Pentabromodiphenyl ether >

1. Paint;
2. Adhesive agent. 

	5.
	Title, number of pages and language(s) of the notified document:  Revision of the Cabinet Order of the Chemical Substances Control Law 2 pages in English

	6.
	Description of content:  Based on Article 6 and 11 of the Chemical Substances Control Law (hereinafter referred to as “the Law”), the following will be designated as chemical substances which need authorization to manufacture or import. 
1. PFOS and its salts;
2. PFOSF;
3. Pentachlorobenzene;
4. Alpha hexachlorocyclohexane;
5. Beta hexachlorocyclohexane;
6. Lindane (Gamma-hexachlorocyclohexane);
7. Chlordecone;
8. Hexabromobiphenyl;
9. Tetrabromodiphenyl ether;
10. Pentabromodiphenyl ether;
11. Hexabromodiphenyl ether;
12.  Heptabromodiphenyl ether. 
Based on Article 13 of the Law, the following will be designated as products prohibited from importation when PFOS and its salts, Tetrabromodiphenyl ether or Pentabromodiphenyl ether, a Class I Specified Chemical Substance, is used in them.

< PFOS and its salts >

1. Aviation hydraulic fluids;
2. Treating agent for yarn;
3. Etching agents for compound metals and semiconductors (excluding high-frequency compound semiconductors);
4. Metal plating;
5. Anti-Reflective coating for semiconductors;
6. Abrasive compound for industrial use;
7. Fire-fighting foam and fire extinguishers;
8. Insecticide and insect baits for ants;
9. Printing paper.
< Tetrabromodiphenyl ether and Pentabromodiphenyl ether >
1. Paint;
2. Adhesive agent. 

	7.
	Objective and rationale, including the nature of urgent problems where applicable:  To prevent environmental pollution by products using PFOS and its salts, Tetrabromodiphenyl ether or Pentabromodiphenyl ether, which is a potentially hazardous substance because of its non-biodegradibility, high degree of bioconcentration, and chronic toxicity, and therefore
 designated as a Class I 　Specified Chemical Substance under the Law. This amendment is based on the decision on 4th meeting of the Stockholm Convention under which these 12 chemical substances came under its scope for elimination and restriction.

	8.
	Relevant documents:  
- the Chemical Substances Control Law, and amendments thereto (1973, Law No. 117);
- The Cabinet Order of the Chemical Substances Control Law and amendments thereto (1974, Cabinet No. 202);
- Relevant portions of the Ministry of Economy, Trade and Industry Enforcement Regulations of the Chemical Substances Control Law. (1974, MITI Order No. 40).   

	9.
	Proposed date of adoption:  

Proposed date of entry into force:  
	
	  October 2009
  April 2010

	10.
	Final date for comments:  25 September 2009

	11.
	Text available from: National enquiry point [ X], or address, telephone and fax numbers, e-mail and web-site addresses, if available of the other body:   
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	贸易技术壁垒委员会
	原文：英语


通             报

以下通报根据TBT协定第10.6 条分发
	1.
	通报成员：日本

如可能，列出涉及的地方政府名称 ( 3.2条和7.2 条)：

	2.
	负责机构：经济产业省；厚生劳动省；环境省

	3.
	通报依据的条款 2.9.2 [X ], 2.10.1 [  ], 5.6.2 [  ], 5.7.1 [  ], 其他:       

	4.
	覆盖的产品 ( 如可能，提供产品的HS 或 CCCN编码, 否则提供国家减让表中所列关税税目号。如可能，可另提供国际标准分类ICS号):  下列化学物质：

1. 全氟辛烷磺酸（PFOS）及其盐类；

2. 全氟辛烷磺酰氟（PFOSF）；

3. 五氯苯；

4. α六氯环己烷；

5. ß六氯环己烷；

6. 林丹（丙体六氯环己烷）；

7. 十氯酮；

8. 六溴联苯；

9. 四溴联苯醚；

10. 五溴联苯醚；

11. 六溴联苯醚；

12. 七溴联苯醚
使用了PFOS及其盐类、四溴联苯醚或五溴联苯醚的下列产品：

<PFOS及其盐类>

1. 航空液压液；

2. 纱线处理剂；

3. 复合金属及半导体腐蚀剂（除高频复合半导体以外）；

4. 金属电镀；

5. 半导体防反射涂层；

6. 工业用复合磨料；

7. 灭火器灭火泡沫；

8. 杀虫剂和蚂蚁诱饵；

9. 印刷纸
<四溴联苯醚和五溴联苯醚>

1. 涂料；

2. 粘合剂

ICS:  71.100；65.100；87.040；85.         
HS: 29；32；38；48

	5.
	通报文件的标题, 页数和使用语言: 修订关于化学物质控制法的内阁法令（2页，英语）

	6.
	内容简述:  根据化学物质控制法（以下称为“法案”） 第6和11条，下列化学物质的生产或进口须经授权：

1. 全氟辛烷磺酸（PFOS）及其盐类；

2. 全氟辛烷磺酰氟（PFOSF）；

3. 五氯苯；

4. α六氯环己烷；

5. ß六氯环己烷；

6. 林丹（丙体六氯环己烷）；

7. 十氯酮；

8. 六溴联苯；

9. 四溴联苯醚；

10. 五溴联苯醚；

11. 六溴联苯醚；

12. 七溴联苯醚
根据法案第13条，下列产品如果使用了I类化学物质PFOS及其盐类、四溴联苯醚或五溴联苯醚则禁止进口：

<PFOS及其盐类>

1. 航空液压液；

2. 纱线处理剂；

3. 复合金属及半导体腐蚀剂（除高频复合半导体以外）；

4. 金属电镀；

5. 半导体防反射涂层；

6. 工业用复合磨料；

7. 灭火器灭火泡沫；

8. 杀虫剂和蚂蚁诱饵；

9. 印刷纸
<四溴联苯醚和五溴联苯醚>

1. 涂料；

2.  粘合剂

	7.
	目标和理由, 如是紧急措施，说明紧急问题的性质:  防止使用了PFOS及其盐类、四溴联苯醚或五溴联苯醚的产品引起环境污染，这些物质由于其非生物降解性、高生物浓缩度和长期毒性，因此是潜在的危险物质，根据法案被分类为I类化学物质。本修订基于斯德哥尔摩公约第4次会议决议，根据该决议12种化学物质纳入淘汰和限制范围。

	8.
	相关文件:  
－ 化学物质控制法及其修订（1973年法案No. 117）；

－ 关于化学物质控制法的内阁法令及其修订（1974年内阁法令No. 202）；

－ 经济产业省化学物质控制法实施细则相关部分（1974年MITI法令No. 40）

	9.
	拟批准日期:  2009/10/
拟生效日期:  2010/04/
	
	

	10.
	提意见截止日期:  2009/09/25

	11.
	文本可从以下机构得到：国家咨询点 [X] 或其他机构，地址、 电话和传真号, e-mail 地址和网址:  


